
دو روی سکه بازگشت فرهاد مجیدی به استقلال خبر كوتاه

شاید روش بازی تیم جوابگوی نوع بازی منشا نبوده است؛

برانکو: شریفی و بودیمیر دوتیپ مهاجم متفاوت هستند

سعیدسرفرازیان 

 وقتی سال هفتاد و هفت امیر حسین فتحی 
برگه  پای  تهران  بهمن  باشگاه  وقت  عامل  مدیر 
رضایت نامه فرهاد مجیدی را امضا کردتا فرهاد به 
استقلال برسد،کمتر کسی فکر میکرد بعد از بیست 
امضاکند که  را  قراردادی  پای  سال همین شخص 
در  شفر  دستیار  و  مربی  عنوان  به  مجیدی  فرهاد 
فرهاد  تقدیر  در   . شود  فعالیت  مشغول  استقلال 
با امضا ها  تا  وجود یک امیر حسین فتحی هست 
و تصمیماتش مسیر زندگی او را رقم بزند. انتخاب 
بی  هواداران  برای  ها  آبی  مربی  عنوان  به  فرهاد 
شمارش رویای شیرینی بود که به حقیقت پیوست 
پیامد های منفی و  فرهاد  آمدن  پذیرفت  باید  .اما 

مثبتی دارد .
به  کاریزما  و  محبوب  فردی  شدن  اضافه 
خیلی  تواند  می  شرایط  این  در  استقلال  نیمکت 
مفید باشد اگر دقیق تر بگوییم فرهاد کلاس های 

و  گذرانده  جدیت  با  و  اروپا  در  را  خود  مربیگری 
دانش به روزی دارد شاید کم تجربه باشد اما می 
حساس  بزنگاههای  در  و  انگیزشی  بحث  در  تواند 
و  تهاجمی  فاز  در  ویژه  به  کند  کمک  شفر   به 
می  فرهاد  نقش  استقلال  مهاجمان  کردن  آماده 
با  او  . در بحث مقایسه  باشد  پر رنگ  تواند خیلی 
منصور  علی  مانند  سرنوشتی  شاید  که  منصوریان 
برایش رقم بخورد، به نظر ما مقایسه این دو مقایسه 
درستی نیست ، چون فرهاد نفر اول نیمکت نیست 
که در صورت نتیجه نگرفتن به او هجمه  وارد شود 
حاشیه  به  بساط  تا  باشد  او  متوجه  مسئولیتی  و 
رفتنش فراهم شود. او می تواند با یک برنامه ریزی 
درست و انتخاب مسیری معقولانه از این فرصت به 
بهترین نحو ممکن استفاده کند و برای آینده اش 
تجربه ای گرانبها ذخیره کند. کار در کنار شفر آن 
اقبالی  از خوش  هم در تیم بزرگی مانند استقلال 
هایی می باشدکه به سادگی نصیب هر کسی نمی 
برای  است  پتانسیلی  هم  مجیدی  محبوبیت  شود. 

مسابقات  از  استقبال  هم  تا  اتحاد سکوها  و  نشاط 
در  موجود  های  چالش  وهم  شود  بیشتر  استقلال 
سکو ها به نفع تیم هدایت گردد. تنها نگرانی که از 
آمدن فرهاد وجود دارد این است که مبادا با شفر به 
مشکل بر بخورد فرهاد در تمام این سالها در بیشتر 
مسائل حاشیه ای معقولانه عمل کرده و نشان داده 
ظرفیت بالایی دارد و معمولا در برخورد با بزرگان 
حفظ احترام و شان کسوت را رعایت کرده است . 
در مقابل او شفری قرار دارد  که در این حرفه موی 
سپید کرده و در مقطعی هم مربی فرهاد مجیدی 
فرهاد  و خوی  خلق  به  زیادی  تا حدود  پس  بوده 
آشنایی دارد .  ما این انتخاب را مثبت ارزیابی می 
کنیم و بار روانی مثبتش را بیشتر از جوانب منفی 
را  چیز  همه  زمان  گذر  حال  هر  به  دانیم  می  آن 
فرهاد  دست  قیچی  و  گز   . کرد  خواهد  مشخص 
بگوییم  فوتبالی  بخواهیم  اگر  یا  و  است  مجیدی 
توپ در زمین مجیدی می باشد او باید با تدبیر راه 

درست را انتخاب کند .

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: باشگاه بودجه مشخصی دارد و من به این 
موضوع احترام می گذارم واصلا دلم نمی خواهد این سقف شکسته شود.

دیروز در  پرسپولیس درنشستی که صبح  فوتبال  تیم  ایوانکوویچ، سرمربی  برانکو 
باشگاه پرسپولیس برگزار کرد، گفت: تصمیم گرفتیم یک روز قبل از سفر به قطر نشست 
مصدوم  انصاری  و  ماهینی  که  داریم  بازیکن   ۲۶ لیست مان  در  کنیم.   برگزار  خبری 
هستند. ماهینی تا نوروز برای بازی آماده می شود. انصاری هم تا ۴ ماهه آینده آماده 
می شود. انتظارداریم پایان فصل، انصاری برگردد. برنامه بازی های ما هنوز رسما قطعی 
نشده است. برنامه بازی های ما بسیار فشرده خواهد بود یعنی هر ۳ یا ۵ روز یک باری 

بازی خواهیم داشت. در لیگ برتر و لیگ قهرمانان و جام حذفی.
برای  اول است. یعنی جنگیدن  بلندپروازی های ما مثل روز  ادامه داد: همیشه  او 
قهرمانی و برد در بیشترین بازی ها. از این مسوولیت مان فرار نمی کنیم. چون این بدهی 
ما به هواداران مان است. بزرگی باشگاه پرسپولیس این وظیفه را بر عهده ما می گذارد. 
سپاهان،  تیم   ۳ الان  بود.  خواهد  سخت  بسیار  کار  البته  نیستیم.  بهانه جویی  دنبال 
پرسپولیس و پدیده در یک سطح هستند و استقلال و تراکتورسازی هم به ما نزدیک 
هستند. اولین بازی ما برابر سپیدرود در جام حذفی در ۱۱ بهمن است که به احتمال 

زیاد بدون ملی پوشان مان بازی می کنیم. برای این بازی آماده هستیم.
برانکو درباره بازیکنان جدا شده از این تیم گفت: بازیکنانی که باشگاه را ترک کردند 
بهاروند، علوان زاده، عباسیان و منشا هستند. نادری به صورت قرضی به ما اضافه شده 

است و در مرحله توافق با آقای بودیمیر بازیکن خارجی هستیم.
وی افزود: فردا به اردوی ۱۲ روزه قطر می رویم. تردیدداشتیم که به آنتالیا برویم 
یا قطر. اما من تجربه ۳ ساله در اردوی آنتالیا دارم. در کنار این که هوای خوبی دارد اما 
بارندگی زیادی است. به خاطر همین تصمیم گرفتم در قطر اردو برگزار کنیم چون همه 

امکانات لازم برای تمرین موجود است.
او درمورد جذب مهاجم جدید از کرواسی با وجود این که مهدی شریفی هم در 
تیپ  دو  بودیمیر  و  کند. شریفی  تیم کمک  به  می تواند  کرد: شریفی  بیان  تیم هست 
دنبال  پستی  هر  برای  بود.  مطرح شده  نژاد هم  قوچان  البته  متفاوت هستند.  مهاجم 
بازیکن باشیم همیشه دو یا سه کاندیدا وجود دارد. باید عرض کنم باشگاه پرسپولیس 
بودجه مشخصی دارد و من به این موضوع احترام می گذارم واصلا دلم نمی خواهد این 
سقف شکسته شود. بین قوچان نژاد و بودیمیر هم تفاوتی وجود دارد. بودیمیر بازیکن 
محوطه جریمه است. قد او بالای ۱۸۰ است. انتظار دارم خودش را خیلی زود با تیم 
تطبیق دهد. او را به خاطر این که کروات است جذب نکرده ایم. اما او را بهتر از بازیکنان 

دیگر می شناسم. من خیلی دنبال این نیستم که حتما بازیکن خارجی جذب کنیم. ما 
۳ بازیکن خارجی داریم. رادوشوویچ، بشار و احتمالا بودیمیر. شریفی هافبک نفوذی و 

بازیکن بال کنار است و دقیقا مثل ترابی است.
مربی  من  است.  بوده  من  تصمیم  این  کرد:  بیان  هم  منشا  جدایی  درمورد  وی 
هستم که تصمیم می گیرم. منشا خیلی به تیم خدمت کرده است. من و باشگاه از او 
ممنون هستیم. پرسپولیس مدام به دنبال با کیفیت ها است. شاید روش بازی پرسپولیس 
جوابگوی نوع بازی او نبوده است. نتایج نشان داده است که فلسفه باشگاه پرسپولیس 
درست بوده است. ما روش مان را به خاطر یک شکست یا یک بازیکن عوض نمی کنیم. 
طبیعی است ما از منشا انتظارات بیش تری داشتیم. او در ۲۶ بازی برای ما دو گل زد. 

باز هم از اوتشکر می کنیم. باشگاه مسیر خودش را دارد و منشا هم مسیر خودش را.
کرد:  اظهار  برتر  لیگ  بازی  اولین  در  محرومیتش  درباره  پرسپولیس  سرمربی 
از  بعد  باشد  یادتان  اگر  محروم شد.  کمال چرا  نمی دانم  و  نمی دانم چرا جریمه شدم 
فینال لیگ قهرمانان آسیا در کنفرانس خبری به رییس اجرایی مسابقات AFC گفتم 
و نارضایتی خودم را نسبت به داور چینی بیان کردم. آن گونه داوری برای فینال لیگ 
از  اخطاری  اما هیچ  و من خیلی سفت و سخت صحبت کردم  نبود  مناسب  قهرمانان 
AFC برای من نیامد. من این جا نه ناسزا گفتم و نه بی ادبی کردم بلکه فقط عصبانیت 
خودم را به خاطر داوری بد اعلام کردم. این یک مقایسه بین ایران و AFC بود. باز هم 

می گویم نمی دانم چرا کامیابی نیا محروم شد.
داوری  به  اعتراض  خاطر  به  پرسپولیس  بازیکنان  که  کارت هایی  درباره  برانکو 
گرفته اند هم اظهار کرد: این یک بحث تئوری است. من که به بازیکنانم نمی گویم به 
داور حمله کنید. بازیکنان صادق هستند و خودشان هم بلدند داوری کنند. باید بدانیم 
که در طول بازی بازیکن تحت فشار است. یک نفر آرام واکنش نشان می دهد و یک نفر 
طوفانی تر. شما واکنش هواداران را هم ببینید. بازیکنان حرفه یی هستند و زندگی شان 
از بازی کردن می گذرد. آن ها از پاداشی که می گیرند زندگی می کنند و از بی عدالتی 
عصانی می شوند. یک پنالتی اشتباه می تواند جریان را عوض کند. در فصل اولی که در 
پرسپولیس بودم ۴ داور به خاطر داوری ضعیف برای داوری محروم شدند و خیلی کم 
مانده بود که من از تیم اخراج شوم. باید حساسیت نسبت به این گونه تصمیم ها باشد. من 
اشتباه داوری را درک می کنم، مخصوصا کمک داوران را. ما هم روی نیمکت این موضوع 

را خیلی خوب درک می کنیم که داور سهوا اشتباه می کنم یا عمدا.
او درمورد این که آیا نگران رفتن منشا به یک تیم مدعی در لیگ برتر نیست؟ هم 
گفت: منشا در فهرست فروش ماست. تصمیم خودش است که کجا برود. این ارزیابی 

باشگاه است که چقدر به خاطر رضایت نامه اش پول بگیرد. من دخالتی ندارم و نگرانی 
از حریفانم ندارم. تمرکزم روی تیم خودم است. و تلاش می کنم هم به صورت تیمی و 

هم فردی پیشرفت کنیم.
سرمربی پیشین تیم ملی فوتبال ایران درباره جام ملت های آسیا و حریفان ایران 
بیان کرد: کاتانچ، سرمربی تیم ملی عراق، رفیق من است. بیش از بیست سال است که 
با هم دوست هستیم. او منطقه ما را خیلی خوب می شناسد. ۴ سال پیش هم سرمربی 
امارات بوده است. عراق به صورت سنتی تیم خوبی دارد. من به جز بشار و همام شناخت 
دیگری از تیم شان ندارم. مقابل همه تیم ها باید بازی کرد. واضح تر بگویم دلیلی نمی بینم 

عراق بتواند ایران را ببرد.
وی درمورد ارزیابی اش از تیم ملی ایران هم گفت: در حال حاضر فقط می دانم ایران 
تیم قوی دارد. انتظار دارم ایران به فینال بازی ها برسد. اگر ما به فینال لیگ قهرمانان 
به  پروازی اش  بلند  با  ایران  نمی بینم  دلیلی  بیرانوند،  نام  به  ملی پوش  یک  با  رسیدیم 

فینال نرسد.
برانکو درمورد این که گفته می شود پرسپولیس بازیکنان کمی جذب کرده است 
توضیح داد: ما بازیکن جدید زیاد گرفتیم. رفیعی، کریمی، ترابی، نادری، شریفی، شیری 
و احتمالا بودیمیر. البته اگر بازیکن جوان مناسبی هم ببینیم او را می سنجیم. بازیکنی 
که ارزش سرمایه گذاری داشته باشد. ما بازیکنانی گرفتیم که آماده بازی هستند. سینا 
مریدی قراردادش ۳ ساله است و باشگاهش حاضر نشد او را آزاد کند و یک رقم نجومی 
می خواست. نادری را به صورت قرضی خواستم تا ظرفیتش را بسنجیم. او بازیکنی است 
که می تواند در دفاع وسط و چپ بازی کند. هر چند تا ۶ ماه آینده انصاری هم بهبود 
پیدا می کند. پرسپولیس بارسلونا نیست و من این موضوع را درک می کنم. نمی خواهیم 
بازیکنی را از خارج فقط به خاطر این که خارجی است بیاوریم. نمی خواهیم بازیکنی 
بیاوریم که از بازیکنان فعلی بهتر نباشد. بازیکن عالی قیمتی کم تر از دو میلیون یورو 
ندارد. پرسپولیس در حال حاضر چنین موقعیتی ندارد و من اصراری ندارم که بی دلیل 
یک بازیکن جذب کنیم چون بازیکن ۲۰۰ هزار دلاری خارجی از بازیکن ایرانی بهتر 
نیست. مگر این که مثل ماجرای بشار به خال بزنیم. من هم اجازه نمی دهم سقف قرارداد 
آینده دارترین  از  یکی  بشار  است.  ارزان تر  منشا  از  هم  بودیمیر  شود.  شکسته  باشگاه 
بازیکنان است و بعد از این که از جام ملت ها برگردد با او برای تمدید قراداد مذاکره 

می کنیم.
اضافه شدن  به  توجه  با  تیمش  ترکیب  در  تغییرات  درمورد  پرسپولیس  سرمربی 
بازیکنان جدید بیان کرد: در روزهای آتی این موضوع مشخص می شود. ما رقابت را در 
تیم افزایش داده ایم. مبارزه برای هر پست بسیار زیاد است. انتظار دارم بازیکنان جدید 

انرژی مضاعف به تیم بدهند.
از  صحبت ها  این  نمی دانم  من  کرد:  عنوان  هم  طارمی  جذب  شایعات  درباره  او 
است.  نداده  پیشنهادی  هیچ  و  است  نیامده  باشگاه  به  او  برنامه  مدیر  کجا شروع شد. 
فکر می کنید باشگاهش او را مجانی آزاد می کند تا به پرسپولیس بیاید؟ قطعا نه. این 
بهتری نسبت  تیم  بمانم. پرسپولیس قطعا  پروسه ای است که من نمی توانم منتظرش 
به الغرافه است. قرارداد او هم دو برابر قراردادش در این جاست. این مسائل در سایت ها 

مطرح می شود. ما دیگر به طارمی فکر نمی کنیم.

پیروزی دشوار شاگردان لیپی در 
اولین گام

برتری  با  موفق شد  فوتبال چین  ملی  تیم 
۲ بر یک برابر قرقیزستان، جام ملت های آسیا 
جام  های  رقابت  ادامه  در  کند.  شروع  برد  با  را 
ملت های آسیا دو تیم ملی چین و قرقیزستان 
تصورها  برخلاف  رفتند.    میدان  به  هم  برابر 
جام  در  را  خود  حضور  اولین  که  قرقیزستان 
ملت ها تجربه می کرد، توانست بازی بهتری به 
نمایش بگذارد. ویتالیج لوکس مهاجم قرقیزها دو 
موقعیت خوب گلزنی را در این نیمه از دست داد 
و نتوانست دروازه چین را باز کند.   در نهایت در 
اواخر نیمه نخست، اخلیدین اسرائیلوف توانست 
با شوتی زیبا دروازه چین را باز کند و اولین گل 
های  ملت  جام  در  را  کشورش  ملی  تیم  تاریخ 
آسیا به ثمر برساند و نیمه نخست با برتری یک 
دوم  نیمه  آغاز  یافت.در  خاتمه  قرقیزها  بر صفر 
چینی ها کمی بهتر از نیمه نخست بازی کردند. 
در دقیقه ۵۱ به شکل عجیبی دروازه قرقیزستان 
باز شد. ماتیاس دروازه بان قرقیزستان به شکلی 
عجیب دروازه خودی را باز کرد تا بازی یک بر 
با  توانست  می   ۷۰ دقیقه  در  لی  وو  شود.  یک 
این  باز کند که  را  قرقیزستان  ضربه سر دروازه 
موقعیت نیز از دست رفت. لی یک دقیقه بعد هم 
یک موقعیت دیگر را از دست داد تا ضعف چینی 
این  با  از پیش نمایان شود.   ها در حمله بیش 
حال یو دابائو در دقیقه ۷۸ موفق شد با عبور از 
دروازه بان قرقیزستان دروازه این تیم را باز کند 
خود  حریف  از  یک  بر   ۲ نتیجه  با  ها  چینی  تا 
پیش باشد.این دیدار در نهایت با برتری ۲ بر یک 

چین به پایان رسید.

پیروزی خفیف تیم ملی فوتبال 
کره جنوبی مقابل فیلیپین

تیم ملی فوتبال کره جنوبی در اولین دیدار 
خود در جام ملت های آسیا فیلیپین را شکست 

داد.
تیم ملی فوتبال کره جنوبی دیروز دوشنبه 
در اولین دیدار خود در جام ملت های آسیا در 
ورزشگاه آل مکتوم شهر دبی به مصاف فیلیپین 

رفت و توانست با یک گل به پیروزی برسد.
در این بازی که از ساعت ۱۷ و از گروه سوم 
آغاز شد، »اوی جو هوانگ« در دقیقه ۶۷ برای 
کره جنوبی گلزنی کرد و زمینه ساز کسب سه 

امتیاز برای کره ای ها شد.
کره جنوبی در شرایطی در این مسابقه به 
روی  دوم  نیمه  در  فیلیپین  که  رسید  پیروزی 
ضد حملات صاحب دو، سه موقعیت خوب شد 
باز  را  جنوبی  کره  دروازه  توانست  می  حتی  و 

کند.
در دیگر بازی این گروه تیم چین توانست 
با نتیجه ۲ بر یک مقابل قرقیزستان به پیروزی 
برسد. به این ترتیب چین با سه امتیاز و با گل 
زده بیشتر در صدر جدول گروه سوم قرار گرفت 

و تیم کره جنوبی در رده دوم قرار گرفت.
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 حضور احمدرضا عابدزاده 
در هتل تیم ملی

دروازه بان پیشین تیم ملی فوتبال ایران در محل اقامت شاگردان کی روش حاضر 
شد.

احمدرضا عابدزاده دروازه بان اسبق تیم ملی عصر امروز و پیش از عزیمت تیم 
ملی به ورزشگاه در هتل تیم ملی حاضر شد و ضمن آرزوی موفقیت برای تیم ملی در 

دیدار امروز، این مسابقه را در ورزشگاه بن زاید از نزدیک تماشا خواهد کرد.
* اتوبوس بازیکنان تیم ملی قبل از شروع بازی توسط هواداران احاطه شده بود و 
آنها با شعارهای خود سعی داشتند روحیه بازیکنان را افزایش دهند. در این بین یکی 

از هواداران اسپند دود کرد تا اکثر بازیکنان با لبخند وارد ورزشگاه شوند.
* هواداران از ساعت ۱۷:۳۰ وارد ورزشگاه شدند. جایگاه هواداران یمن و ایران 
مشخص نیست و همین باعث شده تا تماشاگران هر دوتیم در کنار یکدیگر بنشینند.

* مسئولان زیادی از کنفدراسیون فوتبال آسیا در ورزشگاه محل برگزاری بازی 
حضور دارند. عده ای از آنها برای تماشای بازی داوطلبانه به ورزشگاه اختصاصی باشگاه 

الجزیره امارات آمده اند.


